
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 817 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 817:  

”Ministeren bedes redegøre for status på, hvorvidt de 2.000-3.000 hepatitis C patien-

ter, der var grundlag for samrådet med ministeren i februar 2020, er blevet kontaktet 

og informeret om deres behandlingsmuligheder efter udmøntningen af databeskyt-

telseslovens § 10, stk. 5 samt ministerens personlige information herom til regio-

nerne, jf. Artiklen ”Sundhedsminister vil lempe regler om forskningsdata i helt særlige 

tilfælde”; Altinget, den 19. februar 2020https://www.altinget.dk/sundhed/arti-

kel/sundhedsminister-vil-lempe-regler-om-forskningsdata-i-helt-saerlige-tilfaelde?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, da ministeriet til brug for min besvarelse har anmo-

det om bidrag fra Danske Regioner. Jeg forventer at besvare spørgsmålet endeligt ul-

timo august 2022. 
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